
Житель Нетішина Михай-
ло Савич служив на підвод-
ному човні Північного флоту.

Трирічне перебування на
підводній «атомці» для Ми-
хайла стало певним орієнти-
ром у виборі нової професії.
Звільнившись у запас, він
закінчив Київський технікум за
спеціалізацією «Експлуатація
парогенеруючих реакторних
установок». Направлення на

роботу отримав на Запорізьку
АЕС. А його дружині, Аллі,
педагогу за фахом, після
закінчення вузу було направ-
лення до школи села Полянь
Славутського району. Сусідс-
тво із Хмельницькою АЕС
стало вирішальним у подаль-
шому працевлаштуванні Ми-
хайла Олександровича. У
1991 році він приступив до
виконання обов’язків лабо-
ранта лабораторії радіаційної
безпеки ЦРБ.

Коли на станції у 2004
році була введена в екс-
плуатацію автоматизована
система контролю радіацій-
ної обстановки (АСКРО), до
її експлуатації став причет-
ний інженер Михайло Савич.

У цеху радіаційної без-
пеки Михайло Олександ-
рович опікується не тільки
роботою автоматизованих
систем контролю радіацій-
ної обстановки. Він очолює
цеховий комітет. Ця діяль-
ність дещо специфічна, бо ж
доводиться постійно вирі-
шувати виробничі та осо-

бисті проблеми працівників
підрозділу. За словами
Михайла Олександровича,
довелося навіть самотужки
вивчати різні закони, норма-
тивно-правові акти, щоб від-
чувати себе компетентним
під час консультацій колег-
спілчан. У прагненні допо-
могти ближньому він, як
мовиться, не один. Багато
питань вирішується і з допо-
могою його профспілкового
заступника Ірини Шумейко.

Працівникам цеху радіа-
ційної безпеки імпонує доб-
ра вдача голови цехкому, він
може навколо себе створю-
вати атмосферу довір’я. У
колективі вже давно переко-
налися у гарних організатор-
ських здібностях Михайла
Савича. Він завжди подбає,
щоб день народження праців-
ника цеху не пройшов не-
поміченим, бо розуміє, що не
завжди подарунки є важливи-
ми при таких оказіях: щире
вітання може вселити в люди-
ну впевненість у своїх силах. 

Олександр ШУСТЕРУК

Хмельницькі атомники
21 грудня 2011 року викона-
ли річний план з виробницт-
ва електроенергії — 13
мільярдів 930 мільйонів
кВт/год електроенергії. Це
більше, ніж за аналогічний
період позаминулого року. 

Не менш радісною поді-
єю на початку 2012 року
(див. «АУ» №  1, 2012 рік. —
Прим. ред.) для 72 родин

нетішинців стало вручення
ключів від житла, щойно зда-
ного генпідрядником ПрАТ
«Агробудмеханізація». 

Під час урочистостей ге-
неральний директор Хмель-
ницької АЕС Микола Па-
нащенко сказав, що трудів-
ники зачекались такої події,
адже останній раз житло зда-
валося разом із пуском дру-
гого енергоблока у 2004 році. 

Після перерізання стрічки
настала довгоочікувана мить
вручення ключів від квартир.
Їх отримали люди різного віку
та різних підрозділів. Елек-
трослюсар електроцеху Олек-
сандр Годованюк у числі пер-
ших отримав ключі. Ветеран
афганських подій, він надзви-
чайно скромна людина, доб-
рий працівник і сім’янин.
Електрик комунального гос-
подарства Петро  Іванців че-
кав власного житла двадцять
років. Має троє дітей.  Поруч
з Іванцівами мешкатиме сім’я
колишнього працівника відді-
лу роботи з громадськістю і
ЗМІ Микити Штогуна. Вже у
передпенсійному віці його
сім’я поповнилась донечкою.
А тепер дочекались покра-
щення умов проживання.

Володимир Паска пра-
цює заступником начальника
відділу соціального розвитку.
У молодого перспективного
фахівця відтепер стануть
значно затишнішими години
відпочинку. 

Віктор ПАВЛОВ

Председатель профсо-
юзного комитета Южно-
Украинской АЭС Владимир
Лещетный занимает также
должность и председателя
объединённой организации
профсоюза, куда входят
медики, военные, работни-
ки детских дошкольных
учреждений и т.д., а это 16
первичек. Поэтому Вла-
димир Иванович в своем
докладе представил отчет о
работе сразу двух этих ор-
ганизаций, хотя приори-
тет все-таки оставался 
за профсоюзом головного
предприятия. 

За пять лет, которые
прошли со дня конферен-
ции, на которой был избран
профком в количестве 21
человека и его председа-
тель, было проведено 262
заседания, где рассматри-
вались самые различные
вопросы. А это — улучшение
Коллективного договора и
контроль за его выполнени-
ем на Южно-Украинской

АЭС, согласование прика-
зов администрации и сов-
местных решений, распре-
деление жилья, оказание
благотворительной помо-
щи, назначение доплат при
уходе на пенсию и многое
другое. 

Владимир Лещетный в
своём докладе отметил, что
основным показателем,
который закладывается в
основу величины социаль-

ных гарантий для членов
трудового коллектива Ком-
пании, является выполне-
ние и перевыполнение пла-

нов отпуска товарной про-
дукции — электроэнергии. А
в этом коллектив Южно-
Украинской АЭС достиг зна-

чительных результатов. Что
касается уровня доходов
работников предприятия, то
они росли ежегодно. И 
это заслуга администрации 
и профсоюзного комитета
предприятия. Владимир Ле-
щетный обратил внимание
на то, что, благодаря инициа-
тиве профсоюза, доля тари-
фа в доходе не снижалась. 

Председатель профко-
ма отметил положительную
тенденцию и в поддержа-
нии трудовой дисциплины,
обосновав это тем, что
количество нарушений по
сравнению с 2007 годом
сократилось в два раза, что,
по словам Владимира Ле-

щетного, не является поводом
для спокойствия — воспита-
тельная работа с персоналом
должна проводиться посто-
янно. 

В составе профкома бы-
ло создано 8 комиссий,
работу которых Владимир
Иванович проанализировал
в своем отчетном докладе.
Из положительных момен-
тов он отметил возобновле-
ние в 2011 году предостав-
ления денежных ссуд работ-
никам АЭС на приобретение
жилья, а также удачный экс-
перимент по обеспечению
спецодеждой и СИЗ персо-
нала ЮУАЭС. 

(Окончание на 2-й стр.)
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ОП ЮУАЭС: ОП ЮУАЭС: ПРОФРАБОТА НА ПЕРВИЧНОМПРОФРАБОТА НА ПЕРВИЧНОМ
УРОВНЕ — ЗА ИНТЕРЕСЫ РАБОТНИКОВУРОВНЕ — ЗА ИНТЕРЕСЫ РАБОТНИКОВ

Состоялась отчетно-выборная профсоюзная кон-
ференция первичной профсоюзной организации ОП
«Южно-Украинская АЭС». Южно-Украинской АЭС не
только выпало первой среди украинских атомных
станций провести такое собрание, но и получить
поздравления в связи с 20-летием создания Атомп-
рофсоюза Украины. В работе конференции принима-
ли участие Председатель Профессионального союза

работников атомной энергетики и промышленности
Украины Валерий Матов, председатель профсоюзно-
го комитета ГП НАЭК «Энергоатом» Алексей Лыч,
исполнительный директор по кадрам, труду и соци-
альным вопросам ГП НАЭК «Энергоатом» Татья-
на Алексеева и генеральный директор ОП ЮУАЭС
Виссарион Ким. В работе конференции приняло уча-
стие 255 делегатов.

НАЗУСТРІЧ V З’ЇЗДУ АТОМПРОФСПІЛКИ

На основании доверия и справедливости
Когда экономист Галина Васильев-

на Ищенко начинала работать в реак-
торном цехе №   1, а это был 1982 год,
профсоюз был для нее чем-то обыден-
ным, «обычным явлением», как сама
говорит. Но в 2000-м ее избирают
председателем цехового комитета и
первым делом ей захотелось возобно-
вить все лучшие традиции, которые
существовали в профсоюзе. Она горе-
ла желанием организовать людей,
«поднять у них дух молодости, чтобы
они поверили в себя, в сам профсоюз».
И это у нее получилось. Тогда же 
пришло понимание, что профсоюз — 
надежный товарищ, стабильность и
защита для тружеников.

«Наша профорганизация — как ост-
ров в море, к которому можно приплыть в
штормовую погоду, а таковой сегодня
есть наша жизнь, ухватиться за него и

спастись. Она вселяет надежду на то, что
тебя защитят, помогут». 

Галина Васильевна последние пять
лет избиралась членом профкома Южно-
Украинской АЭС, была председателем
комиссии по оздоровлению и социальной
защите персонала. «Наша профсоюзная
организация очень доброжелательная, —
говорит она, — а это во многом зависит от
председателя Владимира Ивановича
Лещетного, человека необычайно добро-
го, у которого вся работа строится на
доверии и взаимопонимании. Для меня
это еще и внимательный наставник. К
нему можно обратиться с любой пробле-
мой, он поможет в ее решении.

Нашему же Атомпрофсоюзу накануне
его V Съезда хотелось бы пожелать ста-
бильной работы, не отступать от наме-
ченных целей, всегда и во всем быть
лидером!» 

ВП «ХМЕЛЬНИЦЬКА АЕС»: РОБОТА НА ЗАХИСТ ПРАЦІВНИКІВ

Зведення житла для атомників: зберегти традицію Допомогти ближньому



9 лютого 2012 року2 №6 (584)

ЗВІТИ І ВИБОРИ — ВІДПОВІДАЛЬНИЙ ПЕРІОД

ОП ЮУАЭС: ПРОФРАБОТА НАОП ЮУАЭС: ПРОФРАБОТА НА
ПЕРВИЧНОМ УРОВНЕ — ЗАПЕРВИЧНОМ УРОВНЕ — ЗА
ИНТЕРЕСЫ РАБОТНИКОВИНТЕРЕСЫ РАБОТНИКОВ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Напомним, что президент ГП НАЭК «Энергоатом» уступил
требованиям профсоюза и поручил обеспечение персонала
Южно-Украинской атомной станции спецодеждой и СИЗ не ОП
«Атомкомплект», а собственному подразделению — управле-
нию производственно-технической комплектации, что дало
хорошие результаты. На конференции трудового коллектива ГП
НАЭК «Энергоатом» было решено распространить опыт Южно-
Украинской АЭС на другие станции. 

Охрана труда неразрывно связана с питанием персонала,
считает Владимир Лещетный. Поэтому на комиссию по контро-
лю за работой буфетов и столовой были возложены особые обя-
занности. Тем более что за последние 5 лет в этой сфере было
много непростых моментов. Например, таких как резкое повы-
шение цены на готовую продукцию, что не лучшим образом
отразилось на тех, кто питается за наличный расчет. Благодаря
многочисленным переговорам, сегодня для такой категории
посетителей столовой и буфетов существуют скидки на готовую
продукцию в 50%. 

Не осталась незамеченной персоналом атомной станции и
реконструкция столовой №   11. Администрация предприятия
вместе с его профсоюзным комитетом приложили немало уси-
лий для того, чтобы дело не просто сдвинулось с «мертвой
точки», но и завершилось в полном объеме. На сегодня это не
только новейшее оборудование, мебель, дизайн, но и значи-
тельное улучшение качества блюд и обслуживания.

Как и во всем, есть в жизни профсоюза и стороны, где хва-
статься нечем. Так, несмотря на то, что жилищно-бытовая
комиссия постоянно работает в полную силу — прорабатывает
множество вопросов, связанных с квартирным учетом, ежегод-
ной перерегистрацией тех, кто состоит на квартирном учете,
распределением квартир и семейных общежитий — в послед-
нее время строительство нового жилья практически прекрати-
лось. Так, если в 2007 году была распределена 121 квартира, то
в 2011-м — только две. Тем не менее, есть и положительная сто-
рона жилищного вопроса — в 2011 году возобновилась выдача
ссуд работникам ЮУАЭС для приобретения жилья. 

Одной из главных забот профсоюза всегда являлось оздо-
ровление персонала. К сожалению, как сказал Владимир
Лещетный, цена путевок на санаторно-курортное лечение и в
пансионаты отдыха растет быстрее, нежели фонд оплаты труда,
из которого идут отчисления на приобретение этих путевок.
Таким образом, количество путёвок, выданных для оздоровле-
ния работников предприятия и их семей, уменьшилось по
сравнению с 2007 годом, а затраченные на них средства уве-
личились. 

Владимир Лещетный в своем докладе отметил активную
работу Совета ветеранов ЮУАЭС, который помогает профкому
станции в решении множества проблем людей пожилого возра-
ста. Забота о детях, нуждающихся в опеке и внимании, всегда
была приоритетной для профсоюза атомной станции. Все эти
годы коллектив предприятия шефствовал над Рацинской шко-
лой-интернатом, что в Вознесенском районе, не остался без
внимания и городской Центр социально-психологической реа-
билитации детей. Владимир Иванович отметил также активное
участие работников атомной станции в спартакиадах АЭС и
Атомпрофсоюза, не обошел и молодежную организацию, кото-
рая включает в себя 2174 молодых работника предприятия и
принимает активное участие во всех мероприятиях, проводи-
мых Организацией молодежи ЦК Атомпрофсоюза. 

В завершение своего отчета председатель профкома
озвучил те задачи, над которыми, по его мнению, предстоит
работать новому составу профсоюзного комитета в течение
предстоящих 5 лет. Это — усиление трудовой дисциплины;
улучшение обеспечения спецодеждой и СИЗ; улучшение каче-
ства питания в буфетах и столовой; активное участие в меро-
приятиях по охране труда; активизация работы с молодежной
организацией; контроль и участие в решении вопросов по
реструктуризации зарплаты и увеличению доходов трудящих-
ся; улучшение работы по оздоровлению персонала; решение
вопроса о возобновлении строительства базы отдыха «Друж-
ба»; попытка совместно с администрацией АЭС и городскими
властями добиться ремонта дороги на дачные участки; активи-
зация работы комиссий профкома; недопущение снижения
темпов строительства жилья. 

Единогласным голосованием работа профсоюзного коми-
тета ОП ЮУАЭС и ревизионной комиссии профсоюза ЮУАЭС
была признана удовлетворительной. В обсуждении приняли
участие Александр Науменко (отдел соцразвития), Алексей
Дятлов (электроцех), Дмитрий Романюк (энергоремонтное под-
разделение), Николай Сидоров (цех тепловой автоматики и
измерений), а также Алексей Лыч — председатель профкома ГП
НАЭК «Энергоатом». «Самым показательным результатом
нашей работы за эти 5 лет стало то, что мы не позволили сокра-
тить ни одно рабочее место, — сказал Алексей Лыч. — Хотя и
наше министерство, и Кабинет Министров в отношении повы-
шения зарплаты работникам отрасли были однозначны: не уве-
личивать фонд оплаты труда, а повышать зарплату путем
сокращения. Мы на это не пошли, но и повышали зарплаты,
насколько это было возможно. Это немаловажная заслуга чле-
нов профкома, куда входят и представители от Южно-Украинс-
кой станции». 

Одним из наиболее важных вопросов повестки дня конфе-
ренции были выборы председателя профкома ОП ЮУАЭС. На
эту должность претендовало четыре кандидата. Результаты
голосования распределились следующим образом: Владимир
Лещетный набрал 153 голоса, Валерий Онуфриенко — 73,
Алексей Дятлов — 12 и Александр Науменко — 3. На должности
своих заместителей вновь избранный председатель профкома
ЮУАЭС Владимир Лещетный предложил две кандидатуры —
Владимира Дроботова и Сергея Сниткова, но коллектив поже-
лал выбирать из трех, внеся в кандидаты на этот пост и Валерия
Онуфриенко. Путем рейтингового голосования два кандидата
на пост заместителя председателя профкома — Валерий
Онуфриенко и Владимир Дроботов набрали по 140 голосов,
Сергей Снитков — 168. В связи с такой расстановкой голосов
Владимир Лещетный взял право самому выбирать своих заме-
стителей, в результате чего на эти должности были назначены
Сергей Снитков и Владимир Дроботов. 

Далее на собрании были избраны: профсоюзный комитет
ЮУАЭС, состав ревизионной комиссии ЮУАЭС, члены профко-
ма ГП НАЭК «Энергоатом», ревизионной комиссии ГП НАЭК
«Энергоатом» и ЦК Атомпрофсоюза, а также делегаты на отчет-
но-выборную конференцию ГП НАЭК «Энергоатом» и V Съезд
Атомпрофсоюза.

Делегаты конференции единогласно выдвинули кандидату-
ру Валерия Матова на должность Председателя Атомпроф-
союза Украины.

Оксана МИСЮКЕВИЧ

Відповідно до архівних
даних, перші збори по
виборах профгрупоргів,
цехових комітетів, про-
фбюро та профкому Хме-
льницької атомної елект-
ростанції відбулися 17
вересня 1980 року. Кі-
лькість членів профспілки,
об’єднаних у профспілко-
ву організацію «дирекції
ХАЕС, що будується», ста-
новила на той період 66
осіб. Уперше був обраний
профспілковий комітет у
кількості 7 осіб на чолі з
головою профкому та реві-
зійна комісія у складі 3 осіб.

На момент створення
Атомпрофспілки України у
1992 році на обліку в проф-
спілковій організації Хме-
льницької АЕС перебували
вже 4 554 члени профспіл-
ки (при загальній кількості
працюючих на ХАЕС — 4
559), членів профкому — 9
(у т.ч. голова профкому),
цехових комітетів (про-
фбюро) — 34, членів цехо-
вих комітетів — 164, про-
фгруп — 92, членів ревізій-
ної комісії — 5, штатних
працівників профкому — 5.

У різні періоди історії
профспілкової організації

Хмельницької АЕС профко-
ми очолювали: з 17. 09.1980
по 11.09.1984 — Болдирєва
Тетяна Сергіївна, з 12.09.
1984 по 09. 02.1986 —
Ісаков Володимир Сергійо-
вич, з 10.02.1986 по 15.07.
1987 — Бугаєв Юрій Єго-
рович, з 16.07.1987 по
09.11.1989 — Гончар Воло-
димир Михайлович, з 10.
11.1989 по 25.11.1997 —
Добровольський Михайло
Юхимович, з 26.11.1997 по
12.03.2002 — Діордієв Бо-
рис Никифорович, з 13.03.
2002 до сьогодні — Гук
Михайло Володимирович.

З 1989 року беззмінним
членом профкому (24 роки)
перебуває Малько Люд-
мила Михайлівна, яку звіт-
но-виборна профспілкова
конференція 2007 року
обрала на посаду заступни-
ка голови ППО ХАЕС.

У числі ветеранів про-
фкому ХАЕС — Тищук Олег
Васильович, Рубас Володи-
мир Борисович (15 років),
Ростовцев Сергій Васильо-
вич (14 років), Моргулевсь-
кий Олег Петрович (13
років), Гуц Людмила Сергіїв-
на, Яхимович Вадим Михай-
лович, Гук Михайло Воло-
димирович (10 років).

Загалом за всю історію
профспілкової організації
Хмельницької АЕС у стату-
сі членів профкому побу-
вала 81 особа. 

Профспілковий комітет
ППО ХАЕС каденції 2007 —
2012 років був обраний у
кількості 16 осіб: голова
ППО, 2 заступники голови
ППО (з 2010 року, після
звільнення у зв’язку з ви-
ходом на пенсію Ростов-
цева С.В. — 1 заступник),

13 членів профкому —
голів комісій за напрямами
діяльності: комісія з соці-
ального захисту членів
профспілки; комісія з соці-
ально-економічного роз-
витку; комісія з реформу-
вання заробітної плати і
структурних змін; комісія з
охорони праці; комісія по
роботі з оперативним пер-
соналом; комісія з органі-
зації оздоровлення членів
профспілки; житлово-по-
бутова комісія; комісія з
організаційно-масової ро-
боти та інформації; ко-
місія з фізкультурно-масо-

вої роботи; комісія з куль-
турно-масової роботи;
комісія по роботі з молод-
дю; комісія по роботі з
дітьми і шефській роботі.

Сьогодні первинна проф-
спілкова організація Хме-
льницької АЕС — це могут-
ня, згуртована структура,
яка об’єднує у своїх лавах
5 897 однодумців.

Профспілковий комітет
спільно з адміністрацією
Хмельницької АЕС ство-
рює всі необхідні умови
для реалізації творчого та
фізичного потенціалу чле-
нів трудового колективу
підприємства.

Для цього на базі спор-
тивного комплексу «Енер-
гетик» діють 68 реабіліта-
ційно-оздоровчих груп та 9
спортивних секцій. Серед
підрозділів щорічно прово-
диться спартакіада з 14
видів спорту. Діти праців-
ників ХАЕС мають можли-
вість займатися в комп-
лексній дитячо-юнацькій
спортивній школі. Хме-
льницька АЕС — єдина
серед АЕС України, де
спорткомплекси та КДЮСШ
перебувають у підпорядку-
ванні первинної профспіл-
кової організації, що дає
свої позитивні результати:
за 25 років існування шко-
ли тут виховали двох олім-
пійських чемпіонів, 10 зас-
лужених майстрів спорту,
12 майстрів спорту Украї-
ни міжнародного класу, 64
майстри спорту України, 4
спортсмени брали участь
в Олімпійських іграх.

Для задоволення куль-
турних потреб та інтересів
працюючих створюються
об’єднання та клуби за ін-
тересами, проводяться вис-
тавки, конкурси, тематичні

вечори, екскурсійні поїздки
та туристичні походи.

Особлива увага приді-
ляється працюючій молоді.
В планах роботи Організації
молоді ХАЕС — конкурси
професійної майстерності
та наукових доповідей, про-
ведення «круглих столів»,
різноманітних турнірів, ес-
тафет та змагань, молодіж-
на спартакіада, конкурси
команд КВК, шефська ро-
бота та благодійні заходи,
екологічні акції.

Для дітей працівників
ХАЕС, крім літнього оздо-
ровлення в дитячих таборах
та новорічних вистав, ранків
і дискотек, проводяться різ-
номанітні заходи: виставки
робіт та малюнків, колек-
тивні відвідування вистав і
цирку, конкурси та розва-
жально-ігрові програми.

Весь колектив підпри-
ємства опікується кількома
підшефними закладами:
Старокривинським будин-
ком-інтернатом для інвалі-
дів та людей похилого віку,
Берездівською допоміж-
ною школою-інтернатом,
Острозькими інтернатами
для дітей з вадами слуху та
розвитку, Ізяславським ін-
тернатом для дітей з об-
меженими фізичними мож-
ливостями. 

Особлива шана та ува-
га ветеранам ХАЕС, неп-
рацюючим пенсіонерам.
Об’єднані в окрему проф-
спілкову структуру, яка налі-
чує більше семи сотень
чоловік, вони беруть актив-
ну участь у житті колективу:
відвідують гуртки і секції,
ходять на суботники, їздять
на екскурсії, проводять
власні вечори відпочинку,
користуються оздоровчими
путівками. 

Біографічна довідка:
Гук Михайло Володимирович, голова первинної

профспілкової організації ВП «Хмельницька АЕС» з 2002
року.

11.11.1964 року народження.
Місце народження: м. Кіровоград
Освіта — вища. В 1990 році закінчив Криворізький

державний педагогічний інститут, факультет підготовки
вчителів загальнотехнічних дисциплін за спеціальністю
«загальнотехнічні дисципліни». У 2005 році закінчив
інститут зовнішньої торгівлі України за спеціальністю
«менеджмент зовнішньоекономічної діяльності».

Відзначений нагородами: 2001, 2005 — Подякою
Атомпрофспілки; 2004 — Відзнакою «За спорудження 2
блока ХАЕС», Знаком «Почесний енергетик України»;
2007 — Відзнакою «За вагомий внесок у розвиток атомної
енергетики України», Грамотою Атомпрофспілки; 2008 —
Почесною Грамотою Атомпрофспілки, Відзнакою ФПУ.

Загальний стаж роботи — 30 років.

Розпочав свою трудову діяльність у відокремленому
підрозділі «Хмельницька атомна електрична станція» з 1997
року на посаді слюсаря по ремонту генераторів електрич-
ного цеху. У 1998 році був переведений на посаду інженера
електричного цеху. 

За період роботи на посаді голови первинної профспіл-
кової організації Хмельницької АЕС зарекомендував себе
ініціативним, наполегливим, здібним та принциповим
фахівцем, який забезпечує загальне керівництво організа-
торською та практичною діяльністю профспілкової органі-
зації, є сумлінним та компетентним керівником.

У 2007 році трудовий колектив ВП «Хмельницька АЕС» знову
довірив Гуку М.В. представляти свої інтереси, вдруге обравши
його головою первинної профспілкової організації ХАЕС.

Бере активну участь в культурно-масовому та спортив-
ному житті колективу і міста. Є депутатом Нетішинської
міської ради. Небайдужий до життя людей, завжди готовий
прийти на підтримку та надати необхідну допомогу. В тру-
довому колективі має заслужену повагу та авторитет.

20 РОКІВ АТОМПРОФСПІЛЦІ: ЖИТТЄПИС ПЕРВИНОК

Профорганізація, яка сильна трудовим колективом,
фізкультурно-спортивним потенціалом



Датою народження проф-
спілкової організації Рів-
ненської АЕС визначено 31
жовтня 1975 року. В цей
день відбулися звітно-ви-
борні профспілкові збори.
На той час профорганізація
Західно-Української АЕС
налічувала 52 члени, голо-
вою профкому був О.С.
Зеньков. А до цього діяла
профгрупа, до якої входило
22 особи. Всі молоді, іні-
ціативні, енергійні. Серед
перших членів профспілки
— люди авторитетні і добре
відомі на РАЕС. Це В.О.
Коровкін, В.Й. Вітковський,

К.В. Антонова, Р.М. Ніку-
ліна, В.О. Дорожко, М.І.
Кухарчук, Т.М. Середенко
(нині Погребняк), В.Л. Дья-
ков, М.Д. Усик, А.С. Заго-
родній, В.Б. Сухоносенко та
інші. 

Окремі з них — Анд-
рій Сергійович Загородній,
старший майстер цеху теп-
лової автоматики і вимірю-
вань, і нині на передовій
профспілкового життя. 

Про те, що профспілко-
ва організація потрібна
людям, свідчить і той факт,
що вже через рік створю-
ються чотири профгрупи, а

у 1978-му  профорганізація
налічувала 683 члени. Для
порівняння: на сьогодні в
ній 8341 людина.

Профспілкова робота
набирала розмаху. У 1980
році при профкомі утворю-
ється дитяча спортивна
школа, почала діяти бібліо-
тека, згодом — плавба-
сейн, Палац культури. Для
профспілкових активістів
це була звичайна робота. І
тільки з висоти пройденого
часу стає очевидним, скіль-
ки зроблено для людей
хорошого і потрібного. Взя-
ти хоча б санаторій-профі-
лакторій, який був також
створений на базі профко-
му. Нині це потужний
заклад із сучасною діагнос-
тичною і лікувальною апа-
ратурою, де оздоровлю-
ються сотні працівників
станції, члени їхніх сімей.

Свого часу профспілко-
вий комітет Рівненської
АЕС очолювали В.О. Ткач,
Ю.Л. Євтєєв, В.Л. Дьяков. З
1988 до 2006 року обира-
лась заступником голови
профкому Т.Ф. Антонюк,
що свідчить про високу
повагу і довіру людей до

неї. З 1994 року незмінним
головою профспілкового
комітету є Олег Миронович
Гнатюк. 

Нинішній обраний склад
профкому налічує 15 осіб.

Сформовані постійно
діючі комісії для надання
допомоги профспілковому
комітету: комісія з охорони
праці; комісія з оздоров-
лення та санаторно-курорт-
ного лікування; комісія з
оплати праці та заробітної
плати; житлово-побутова
комісія; культурно-масова
комісія; комісія з оргмасо-
вої роботи; спортивна комі-
сія; комісія з гендерної
політики; комісія з питань
соціально-економічного за-
хисту; комісія по роботі з
молоддю та дітьми; інфор-
маційна комісія.

Профспілкова органі-
зація ВП РАЕС і сьогодні на
вістрі життя. В умовах рин-
кових відносин впливає на
такі сфери, як збереження
робочих місць, забезпе-
чення не тільки відповідно-
го рівня заробітної плати, а
й своєчасної її виплати та
інші. І все це додає їй тіль-
ки авторитету.
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Відкрита для працівників, відповідальна, результативна
профспілкова організація ВП РАЕС 

ВП РАЕС: ШКОЛА ПРОФСПІЛКОВОГО АКТИВУ

Після проведення звітів і виборів у структур-
них підрозділах ВП «Рівненська АЕС» з усіх 60
голів цехових профспілкових комітетів новооб-
раних — 18 осіб. Отож, щоб надати їм певні
настанови у подальшій роботі, з ініціативи про-
фкому РАЕС, з січня на базі професійно-техніч-
ного училища атомної станції з цього приводу був
організований семінар «Школа профспілкового
активу».

Навчаємо 
новообраних
голів цехкомів

Серед тем, що пропону-
валися слухачам, були такі:
проведення зборів, засідань
виборних профспілкових ор-
ганів, Статут Атомпрофс-
пілки, загальнообов’язкове
державне соціальне страху-
вання, фінанси і бюджет пер-
винної профспілкової органі-
зації (планування, виконання,
облік, контроль та звіт). Неа-
биякий інтерес у новообра-
них профспілкових лідерів
викликали питання трудово-
го законодавства, охорони
праці та атестації робочих
місць. Особливо актуальним
стало заняття «Профспіл-
кова організація як сторона
колдоговірного процесу та
загальні засади укладання
Колективного договору». 

— Такі навчання, — каже
заступник голови профкому
РАЕС Іван Мельник, — про-
сто необхідність. Адже голо-
ви цехкомів обрані терміном
на 5 років. Отож вони повин-
ні досконало знати ази
профспілкової роботи, щоб
чітко і вміло допомагати
працівникам у розв’язан-
ні проблем, з якими вони
звертаються у профком
станцій чи цехком. Такі семі-
нари плануємо проводити
щорічно у певні періоди і
залежно від ситуації, що
складеться. До них маємо
залучати провідних спеціа-
лістів міського й обласного
управлінь праці та соціаль-
ного захисту населення,
фахівців ДП НАЕК «Енергоа-
том», ЦК Атомпрофспілки. 

А цього разу викладача-
ми були голова профкому
Рівненської АЕС Олег Гна-
тюк, юрист відділу правової
роботи ЦК Атомпрофспілки
Ігор Чулюк, головний бух-
галтер профкому Олена
Вихватень, інспектор з охо-
рони праці ЦК Атомпрофс-
пілки Микола Гладіч. Від

управління соціального роз-
витку РАЕС перед слухачами
виступили Ірина Шеліган,
начальник відділу оздоровле-
ня, соціального страхування
та роботи з молоддю, Ольга
Креденсир, начальник житло-
вого відділу, та Тетяна Кузь-
мичова, начальник відділу со-
ціального захисту. 

Свої відгуки про навчан-
ня висловили їх учасники.
Так, зокрема, голова цехко-
му відділу головного метро-
лога Ірина Бощук зазначила,
що семінар збагатив її пев-
ними знаннями. Цікавими і
доступними були лекції
юриста відділу правової
роботи, багато корисного
дізналася щодо питань соці-
ального захисту, ролі соці-
ального страхування в пов-
сякденній роботі, отримала
конкретні консультації про
оформлення листків непра-
цездатності, про порядок
сплати профспілкових внес-
ків і подальше їх викорис-
тання. Загалом семінар був
дуже корисним. 

Володимир Реєнт, голо-
ва цехкому цеху теплових
підземних комунікацій, ак-
центував увагу на позитив-
них моментах занять:

— Ми отримали дуже
багато інформації стосовно
питань соціального захисту
працівників станції, виділен-
ня путівок на оздоровлення,
придбання житла, розподі-
лу коштів на спортивну та 
культмасову роботу, профі-
лактичного лікування в сана-
торії-профілакторії. Якраз,
до речі, було ознайомлення
з галузевими угодами. Бу-
ду пропонувати профкому
РАЕС такі заходи практику-
вати і надалі. Адже вони
дають необхідні рекоменда-
ції у розв’язанні нагальних
проблем атомників. 

Володимир ДАВИДОВ

Біографічна довідка: Гнатюк Олег Миронович, голова
первинної профспілкової організації ВП «Рівненська АЕС» з
1994 року.

Дата народження: 21.04.1952 року. Місце народження:
— с.Топорів Буського р-ну Львівської обл. Освіта: вища,

інженер-теплоенергетик, Львівський політехнічний інститут.
Нагороди, почесні звання: медаль «За працю і звитягу»,

знак «Відзнака Атомпрофспілки», почесне звання «Зас-
лужений енергетик України», медаль «За спорудження 4
блока Рівненської АЕС». Загальний стаж роботи:  33 роки.

ПРОФСПІЛКОВІ НОВИНИ

� Відтепер 20 лютого кожного року буде Днем
соціальної справедливості. Указ про це ухвалив Пре-
зидент України 4 листопада 2011 року. День соціальності
справедливості збігається із Всесвітнім днем соціальної
справедливості, що щорічно відзначається 20 лютого. Він
проголошений на 62-й сесії Генеральної Асамблеї ООН 18
грудня 2007 року і проводиться з 2009 року.

Пропозицію Федерації профспілок України про
відзначення в Україні Дня соціальної справедливості
підтримав Прем’єр-міністр України. 

Кабінет Міністрів запропонував проведення низки
заходів, присвячених Дню соціальної справедливості. 20
лютого, зокрема, у Федерації профспілок відбудеться прес-
конференція за участю представників ООН, Міжнародної
організації праці, адміністрації Президента, Верховної Ради,
сек-ретаріату Кабінету Мініністрів України, органів
виконавчої влади, сторін соціального діалогу, науковців.
Підтримана також пропозиція профспілок щодо проведення
відповідних заходів у кожному регіоні, висвітлення їх у пресі.

Планується проведення щорічної, починаючи з
наступного року, Національної конференції з нагоди Дня
соціальної справедливості, для організації якої створюється
оргкомітет.

У рамках ознайомлення із заходами до Дня соціальної
справедливості відбулася зустріч керівників Федерації
профспілок України із представниками регіональних засобів
масової інформації.

� Якою має бути нова Генеральна угода, які
критерії покласти в її основу?

Про це йшлося нещодавно на нараді за участю
представників всеукраїнських профспілок і профоб’єднань,
організацій роботодавців, науковців, фахівців із колдоговір-
ної роботи.

Голова Федерації профспілок України, керівник
Спільного представницьго органу профспілок Юрій Кулик
означив оптимальний термін, до якого документ має бути
підготовлений — жовтень 2012 року.

Виступаючі на нараді представники Інституту демог-
рафії та соціальних досліджень ім. М. В. Птухи Ольга
Макарова, національний координатор проекту Міжнародної
організації праці «Удосконалення колективних переговорів і
дотримання трудоввого законодавства в Україні» Сергій
Савчук, заступник Голови Федерації профспілок України
Сергій Кондрюк та інші порушили актуальні питання
демографічного стану країни, досвіду країн Європи з
ведення колективних переговорів, наукового,
технологічного, природного та людського фактору, активної
участі усіх соціальних партнерів як складових чинників для
розробки нової Генеральної угоди.

Учасники наради ознайомилися із проектом «Дорожньої
карти входження України в топ-20», а також отримали
робочий проект Генеральної угоди для опрацювання і
внесення пропозицій.

Петро ВАСИЛЕНКО 



Наприкінці минулого року Кабінет Міністрів України
ухвалив постанову «Про підвищення рівня соціального
захисту громадян, які постраждали внаслідок Чорно-
бильської катастрофи» (див. «АУ» №   50, 2011 рік. —
Прим. ред.).

З проханням більш детально розповісти нашим
читачам про цей документ, про те, на що може розра-
ховувати та чи інша категорія чорнобильців, як саме
визначатиметься розмір їхньої пенсії тощо, редакція
звернулася до заступника директора Департаменту —
начальника відділу спеціальних пенсій Пенсійного
фонду України Олени ОХРІМЕНКО.

Названою постановою затверджено Порядок обчислен-
ня пенсій особам, які постраждали внаслідок Чорнобиль-
ської катастрофи, котрий визначає механізм обчислення
пенсій по інвалідності, що настала внаслідок каліцтва чи
захворювання, і пенсій в разі втрати годувальника внаслідок
Чорнобильської катастрофи відповідно до ст. 54 і 57 Закону
України «Про статус і соціальний захист громадян, які
постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи».

Порядком передбачено, що на бажання постраждалих
від чорнобильської катастрофи осіб пенсії їм можуть при-
значатись із заробітку, одержаного за роботу в зоні відчу-
ження в 1986—1990 рр., у розмірі відшкодування фактичних
збитків. При цьому заробітна плата для обчислення пенсій
ураховується за будь-які 12 місяців поспіль такої роботи.

Проте в тому разі, якщо особа пропрацювала в зоні відчу-
ження з дня аварії не менше як 12 місяців поспіль, на її бажан-
ня пенсія може обчислюватися виходячи із заробітної плати
за будь-який повний календарний місяць роботи в цій зоні.

Отже, якщо особа працювала в зоні відчуження, наприк-
лад у період з 26 квітня 1986 до 18 липня 1988 р., заробітна
плата для визначення пенсії по інвалідності в розмірі відшко-
дування фактичних збитків може бути визначена за будь-
який повний календарний місяць роботи в названий період.

Обчислюватись із заробітної плати за один повний кален-
дарний місяць пенсія може також, якщо особа працювала на
промисловому майданчику Чорнобильської АЕС не менш як
12 місяців у період з 26 квітня 1986 до 1 серпня 1987 р.

Якщо особа відпрацювала в зоні відчуження менш як 12
місяців поспіль, пенсія обчислюється виходячи із заробітної
плати за повні календарні місяці поспіль у зоні відчуження.
Так, наприклад, якщо особа працювала в зоні відчуження з
15 травня 1986 до 24 січня 1987 р., пенсія обчислювати-
меться за повні місяці роботи в зоні відчуження, а саме: з 1
червня до 31 грудня 1986 р.

Якщо особа відпрацювала в зоні відчуження в 1986—
1990 рр. менш як календарний місяць, то на її бажання пен-
сія може обчислюватися виходячи із заробітної плати, одер-
жаної за роботу в зоні відчуження за цей неповний календар-
ний місяць, без додавання заробітної плати за період роботи
поза межами зони відчуження. Так, наприклад, особі, яка
працювала в зоні відчуження в період з 15 до 25 червня 1986
р., заробітна плата для обчислення пенсії буде визначена за
названі дні та приведена до місячної норми. Тобто одержа-
ний заробіток буде розділено на 11 та помножено на 25,6
(місячна норма за шестигодинного робочого дня).

Якщо робота проводилася вахтовим методом, визна-
чення тривалості роботи в зоні відчуження і заробітної плати
для обчислення пенсії здійснюється виходячи з того, що
одна повна вахта (не менш як 14 робочих днів поспіль) вва-
жається повним місяцем.

Постановою також передбачено застосування під час
обчислення пенсії по інвалідності, що настала внаслідок
каліцтва чи захворювання внаслідок Чорнобильської катаст-
рофи, для осіб з числа учасників ліквідації наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС і пенсії в разі втрати годувальника з
числа учасників ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській
АЕС формульного підходу. 

Так, пенсія визначається за формулою:
П = (Зс х Кзс х Кв): 100, 
де П — розмір пенсії;
Зс — середня заробітна плата (дохід) у середньому на

одну застраховану особу в цілому в Україні, з якої сплачено
страхові внески, за 2006 р., що застосовується для обчис-
лення пенсії відповідно до Закону України «Про загальноо-
бов’язкове державне пенсійне страхування»;

Кзс — середньомісячний коефіцієнт заробітної плати,
який ураховується під час обчислення пенсії;

Кв — розмір відшкодування фактичних збитків (у відсотках).
Приклад. Громадянин Б. брав участь у роботах з ліквіда-

ції наслідків аварії на ЧАЕС з 6 квітня до 10 липня 1987 р.,
визнаний інвалідом II групи внаслідок захворювання,
пов'язаного з роботами щодо ліквідації наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС, утрата працездатності — 80%.

У травні заробітна плата, одержана за роботу в зоні від-
чуження, становила 876 крб., у червні — 864 крб.

Заробітна плата відповідно до постанови буде врахову-
ватися за повні місяці роботи в зоні відчуження: травень —
червень 1987 р.

Визначаємо середньомісячний коефіцієнт заробіт-
ної плати:

Для цього заробітну плату (за довідкою про заробіток)
ділимо на показник заробітної плати, за місяць, за який вона
розраховується. Слід зазначити, що показник заробітної
плати в 1987 р. становив 185,01 крб. 

876 крб.: 185,01 крб. = 4,73488,
864 крб.: 185,01 крб. = 4,67002,
(4,73488 + 4,67002): 2 (кількість місяців) = 4,70245,
Визначаємо заробітну плату для обчислення пенсії:
928,81 грн. х 4,70245 = 4367,68 грн.,
де 928,81 — показник середньої заробітної плати (дохо-

ду) на одну застраховану особу за 2006 р., який застосову-
ється для обчислення пенсії відповідно до Закону України
«Про загальнообов’язкове державне пенсійне страхування».

Розмір пенсії визначається у відсотках, визначених
органами медико-соціальної експертизи, від одержаного
заробітку.

У наведеному випадку втрата працездатності — 80%.
Отже, основний розмір пенсії — 3494,14 грн.

(4367,68 грн. х 80%).
Крім цього, до основного розміру пенсії призначається

додаткова пенсія за шкоду, заподіяну здоров’ю, розмір якої
починаючи з 1 січня 2012 р. для інвалідів-ліквідаторів також
збільшено, зокрема інвалідові II групи — з 20 до 40% про-
житкового мінімуму, визначеного для осіб, які втратили пра-
цездатність (822 грн. х 40% = 328,80 грн.).

Отже, розмір загальної пенсії:
3494,12 грн. + 328,80 грн. = 3822,94 грн.
Слід зазначити, що в ліквідації наслідків аварії на

ЧАЕС брали участь військовослужбовці строкової служ-
би, заробітна плата яким не нараховувалася, заробіток
для такої категорії ліквідаторів-інвалідів визначати-
меться виходячи з п’ятикратного розміру мінімальної

заробітної плати, що був установлений на час перебуван-
ня в зоні відчуження: 70 крб. х 5 = 350 крб. Мінімальна заро-
бітна плата в 1986 р. становила 70 крб.

Середньомісячний коефіцієнт заробітної плати,
який ураховується під час обчислення пенсії: 350 крб. : 179
крб. = 1,95531,

де 179 крб. — показник середньомісячної заробітної
плати робітників та службовців, зайнятих у галузях націо-
нальної економіки, за місяць, за який розраховується коефі-
цієнт заробітної плати, тобто за 1986 р.

Заробіток для обчислення пенсії:
928,81 грн. х 1,95531 = 1816,11 грн.,
де 928,81 грн. — показник середньої заробітної плати

(доходу) на одну застраховану особу за 2006 р., який засто-
совується для обчислення пенсії.

Основний розмір пенсії становитиме: 
1816,11 грн. х 80%= 1452,890 грн.,
де 80% — розмір відшкодування фактичних збитків,

визначений органами МСЕК.
До основного розміру пенсії інваліду II групи, як і в попе-

редньому випадку, призначається додаткова пенсія за
шкоду, заподіяну здоров’ю: 822 грн. х 40% = 328,80 грн.

Отже, розмір пенсії з 1 січня 2012 р. становитиме
2160,49 грн.,

де 1452,89 грн. — основний розмір пенсії; 328,80 грн. —
додаткова пенсія за шкоду, заподіяну здоров’ю; 328,80 грн.
— підвищення як інваліду війни; 50 грн. — цільова грошова
допомога.

Починаючи з 1 січня 2012 р. збільшено мінімальний
розмір пенсії для інвалідів — учасників ліквідації
наслідків аварії на Чорнобильській АЕС. Мінімальний
розмір пенсії названій категорії осіб визначається у відсот-
ках прожиткового мінімуму, встановленого для осіб, які
втратили працездатність, і переглядатиметься в разі його
збільшення. Так, за постановою уряду він становить:

для І групи інвалідності — 180%;
для II групи — 160%;
для III групи інвалідності — 145% прожиткового мінімуму

для осіб, які втратили працездатність.
Особам, які належать до категорії 1 з числа учасників

ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській АЕС, з 1 січня
2012 р. збільшено розмір щомісячної додаткової пенсії за
шкоду, заподіяну здоров’ю, який також визначається у від-
сотках прожиткового мінімуму для осіб, які втратили пра-
цездатність, і виплачується в таких розмірах:

інвалідам І групи — 50%, або 411 грн. (822 грн. х 50%);
інвалідам II групи — 40%, або 328,80 грн. (822 грн. х

40%);
інвалідам III групи — 30%, або 246,60 грн. (822 грн. х

30%).
Починаючи з 1 січня 2012 р. інвалідам — учасникам

ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській АЕС, щодо
яких установлено причинний зв’язок інвалідності з
Чорнобильською катастрофою, гарантовано мінімаль-
ну пенсійну виплату.

Так, у тому разі, якщо розмір пенсійної виплати (з ураху-
ванням надбавок, підвищень, додаткових пенсій, цільової
грошової допомоги, сум індексації та інших доплат до пенсії,
встановлених законодавством, крім пенсій за особливі
заслуги перед Україною) не досягає в інвалідів І групи —
285%, II групи — 255%, III групи — 225% прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність, виплачується
щомісячна державна адресна допомога до пенсії в
сумі, котрої не вистачає до зазначених розмірів.

Тобто з січня 2012 р. названій категорії постраждалих за
умови, що пенсія призначена саме за Законом України «Про
статус і соціальний захист громадян, які постраждали внас-
лідок Чорнобильської катастрофи», гарантовано міні-
мальну пенсійну виплату: інвалідам І групи — 2342,70
грн., II групи — 2096,10 грн., III групи — 1849,50 грн.

Мінімальна пенсійна виплата буде переглядатись у разі
зміни прожиткового  мінімуму для осіб, які втратили працез-
датність.

Постановою уряду передбачено також поступове
збільшення розмірів пенсій для інших інвалідів, щодо
яких установлено причи нний зв’язок інвалідності з
Чорнобильською катастрофою.

Мінімальний розмір пенсії названій категорії постражда-
лих у відсотках прожиткового мінімуму для осіб, які втрати-
ли працездатність, становитиме: І групи інвалідності —
100% (з 1 січня 2012 р.) і 150% (з 1 липня 2012 р.); II групи —
100% (з 1 січня 2012 р.) і 125% (з 1 липня 2012 р.); III групи
інвалідності — 100% (з 1 січня 2012 р.) і 110% (з 1 липня
2012 р.); для дітей-інвалідів — 100% прожиткового мінімуму
для осіб, які втратили працездатність.
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НА ПРОХАННЯ ЧИТАЧІВ

МІСТО-СУПУТНИК ХАЕС — СТОЛИЦЯ УКРАЇНСЬКОЇ ШАБЛІ

Про обчислення розміру пенсій інвалідам-ліквідаторам
та іншим категоріям чорнобильців

А ведь нетешинская
школа фехтования на саб-
лях очень молода — ей
всего 20 лет. У ее истоков
стоял молодой тренер из
Баку Валерий Штурбабин,

который в 1990 году вынуж-
ден был покинуть Азербай-
джан. Почти год он скитался
по России в поисках работы.
И хотя в тренерах нуждались
во многих городах, нигде не

хотели брать с многодетной
семьей.

Взяли только в Нетеши-
не, где руководство не про-
сто любило спорт, но и гото-
во было на многое, чтобы в
городе появились свои мас-
тера спорта. Однако отде-
ление фехтования при мест-
ной спортшколе открыли не
сразу. Требовались два тре-
нера. Так что почти год
Штурбабин тренировал плов-
цов. К счастью, в местной
школе учителем словесно-
сти работала мастер спорта
по фехтованию Елена Не-

дашковская. Ее удалось уго-
ворить, и вскоре секция
заработала.

Уже через пару лет
здесь воспитали несколько
мастеров спорта, а в 1998
году пришел первый между-
народный успех. На чемпио-
нате мира среди юниоров
Даша Недашковская лишь в
финале уступила американ-
ке Мариэль Загунис, впо-
следствии двукратной олим-
пийской чемпионке.

С той поры почти не
было соревнований, с кото-
рых воспитанники КДЮСШ
первичной профорганиза-
ции ОП ХАЭС не привозили
бы награды. А самый боль-

шой успех достигнут на
Олимпиаде в Пекине, где
украинские саблистки за-
воевали «золото».

— Какая еще спортивная
школа Украины может пох-
вастать, что почти все ее
ученики имеют почетные
звания мастеров спорта,
мастеров спорта междуна-
родного класса, а четверо —
заслуженные, — с гордо-
стью говорит Валерий Штур-
бабин. Приехав в Нетешин,
я думал, что меня сейчас
приведут в суперсовремен-
ный зал, оборудованный по
последнему слову техники.
Иначе как можно в ныне-
шнее время воспитывать

фехтовальщиков высочай-
шего класса? Действитель-
ность оказалась гораздо
прозаичнее. Меня завели в
небольшой зал с двумя
дорожками, ютящийся в
подтрибунных помещениях
местного стадиона.

Правда, когда прово-
дятся крупные соревно-
вания, руководство спорт-
комплекса «Энергетик»
предоставляет  спортивный
зал.

Кстати, стоит отметить,
что занятия в секциях спорт-
школы бесплатные. Их пол-
ностью оплачивает профсо-
юз Хмельницкой АЭС. 

Александр БЕЛЕНЬКИЙ

Клинки нетешинской закалки
Небольшой городок Нетешин — спутник Хмельниц-

кой АЭС, известен во всем фехтовальном мире как столи-
ца украинской сабли. И это не голословные утверждения.
На недавнем турнире сильнейших саблистов страны,
прошедшем в январе, в первую десятку у женщин и муж-
чин вошли по четыре представителя Нетешина. Причем у
мужчин Дмитрий Бойко, Олег Штурбабин и Дмитрий
Пундык заняли весь пьедестал почета, а у девушек Алина
Комащук — единственная, кто оказал достойное сопро-
тивление прославленной Ольге Харлан. 


